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PROTOKÓŁ  Nr XVIII/2012 
 

XVIII sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 26 czerwca 2012 roku. 
 
Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 
Sesję rozpoczęto o godzinie 15 oo – zakończono o godzinie 15 50    
 
XVIII sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- Przewodniczący 
Rady Gminy, który powitał radnych oraz zebranych gości.  
 
Przewodniczący Rady: Ze smutkiem chciałbym poinformować iż, pożegnaliśmy dziś 
wieloletniego Sołtysa Sołectwa Trzciano Pana Eugeniusza Dellera w związku z czym  proszę 
wszystkich o powstanie i o uczczenie jego pamięci minutą ciszy.  
 
Zgromadzeni na sali powstali i uczcili minutą ciszy pamięć Pana Eugeniusz Dellera 
wieloletniego Sołtysa Sołectwa Trzciano.  
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XVIII sesji. Na stan ustawowy  
15 radnych w sesji uczestniczyło 13  radnych. 
 
Nieobecny:   Radna Barbara Wolak, 

Radny Jerzy Paradowski. 
 

W sesji ponadto uczestniczyli: 

1. Pan Józef Gutowski                    - Wójt Gminy 
2. Pan Sławomir Słupczyński          - Z-ca Wójta Gminy 
3. Pani Małgorzata Kubic               - Sekretarz Gminy 
4. Pani  Małgorzata Zdunek            - Skarbnik Gminy 
5. Pani Dorota Czerkies                  - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 
6. Pan Adam Mączyński                 - Kierownik GOPS w Ryjewie 
7. Pan Roman Zbróg                       - Kierownik GOK w Ryjewie 
8. Pan Janusz Ertman                      - Kierownik Posterunku Policji w Ryjewie 
9. Pani Krystyna Łapacz                 - Radna Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

10. Pan Mieczysław Szewczyk         - Prezes Zarządu Gminnego OSP 
 
Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował radnych, iż otrzymali wraz z zaproszeniami 
porządek obrad, w związku z powyższym Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają jakieś 
uwagi do przesłanego porządku. W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania. W 
głosowaniu jednogłośnie (za-13, przeciw -0, wstrzymało się -0) Rada Gminy przyjęła porządek 
obrad w brzmieniu: 
 
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji.   
2. Ustalenie i przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XVII  Sesji Rady Gminy Ryjewo. 
4. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2011 rok:  
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a. Wystąpienie Wójta w sprawie sprawozdania z wykonania  budżetu za 2011 rok  wraz 
ze sprawozdaniem finansowym; 

b. Przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie opinii 
o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Ryjewo za 2011 rok; 

c. Przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu za 2011 r. ; 
d. Dyskusja; 
e. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Ryjewo za rok 2011. 
5. Głosowanie w sprawie  absolutorium dla Wójta Gminy Ryjewo: 

a. Przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Ryjewo w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo; 

b. Przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie opinii 
o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Ryjewo; 

c. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo.  
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/84/11 Rady Gminy Ryjewo z dnia 27 

grudnia 2011 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2012.  
7. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  
8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

10. Wolne wnioski i informacje. 
11. Zakończenie obrad. 

 
Ad. 3   Przyjęcie protokołu z XVII  sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z XVII sesji z 
dnia 28 maja 2012 roku wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz 
opublikowany w BIP. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu. Wobec braku 
uwag przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy przyjęła jednogłośnie protokół  z  XVIII  sesji 
Rady Gminy z dnia 28 maja 2012 roku. 
 
Ad.4. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2011 rok:  

a. Wystąpienie Wójta w sprawie sprawozdania z wykonania  budżetu za 2011 rok wraz 
ze sprawozdaniem finansowym. 

Przewodniczący Rady: Proszę o przedstawienie sprawozdania Pana Wójta Gminy Ryjewo. 

Pan Józef Gutowski: Dochody Gminy  zaplanowane w kwocie 18.712.591,00 zł wykonano w 
wysokości  16.928.100,52 zł,  co stanowi 90,5 %. Dochody uzyskano z tytułu: 
− Dochodów własnych ( z podatków i majątku gminy)       2.029.270,46zł 
− Udziałów w podatkach dochod. Budżetu państwa            1.382.676,60zł 
− Dotacji celowych                                                               3.508.952,54zł 
− Subwencji ogólnych                                                          8.196.086,00zł 
− Środków na dofinansowanie zadań własnych gminy   
     pozyskanych z innych źródeł                                             1.811.114,92zł   
Głównym źródłem dochodów gminy w 2011 roku były subwencje ogólne stanowiące  48,4 % 
udziału w dochodach gminy, kolejnym dotacje celowe, których udział w dochodach gminy 
wynosił  20,7 % oraz dochody własne gminy 12,0 %. Subwencje oraz dotacje celowe 
wpływały na konto gminy w sposób terminowy, zgodnie z przyjętym planem.  Plan dochodów 
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własnych  wykonano w wysokości 73,8 %. Najwyższe dochody w ramach dochodów własnych 
uzyskano z następujących źródeł: 
− Podatku od nieruchomości na kwotę 921.116,65 zł, co stanowi 5,4% udziału w dochodach 

gminy,  
− Podatku rolnego na kwotę  493.703,61 zł,  stanowiącą 2,9%  udziału w dochodach gminy,  
− Pozostałych dochodów w tym z najmu i dzierżawy składników mienia gminy na kwotę 

127.310,74 zł,  stanowiących 0,8%  udziału w dochodach gminy, 
− Podatku od środków transportowych na kwotę  116.841,20 zł,  który stanowi 0,7% udziału 

w dochodach gminy 
Wydatki Gminy  zaplanowane w kwocie 18.368.064,00 zł wykonano w wysokości   
17.006.688,80 zł,  tj. w  92,6 %. Na  wydatki bieżące wydatkowano kwotę 14.786.698,55 zł  tj. 
95,3 %  planu,  a na wydatki majątkowe 2.219.990,25 zł tj. 78,1% planu. W ramach wydatków 
bieżących środki przeznaczono  na:  
Działalność  5 jednostek budżetowych gminy w tym: 
− Szkoły Podstawowej w Ryjewie na kwotę    2.707.731,45 zł, 
− Szkoły Podstawowej w Straszewie  na kwotę  943.817,86 zł, 
− Gimnazjum w Ryjewie na kwotę   1.267.838,67 zł, 
− Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ryjewie na kwotę  3.888.905,87 zł. 
− Urzędu Gminy w Ryjewie na kwotę  1.625.108,55 zł. 
Przekazano dotacje: 
− przedmiotową dla Zakładu Budżetowego  realizującego zadania z zakresu gospodarki 

wodociągowo-kanalizacyjnej gminy w wysokości  154.918,32 zł,           
− celowe na realizację zadań zleconych gminy jednostkom spoza sektora finansów 

publicznych w wysokości  123.000,00 zł, 
− podmiotowe dla samorządowych instytucji kultury na kwotę  490.653,92 zł,  
− podmiotową dla niepublicznego przedszkola „ Maluszek „ w Ryjewie  na kwotę  316.650,00 

zł. 
Razem dotacje udzielone z budżetu gminy  wynoszą  1.082.222,24 zł,  co stanowi       7,4 % 
wydatków bieżących gminy .Na pomoc finansową na rzecz innych jednostek samorządu 
terytorialnego przekazano kwotę  32.818,00 zł. Ponadto ponoszono wszystkie inne wydatki  
określone w ustawie o samorządzie gminnym, jako wydatki własne gminy. Przychody Gminy 
zaplanowano w wysokości 2.607.915,00 zł, wykonano w  100 % tj. w kwocie  2.607.914,59 - 
zł. w tym  z tytułu: 
− kredytów i pożyczek   2.560.520,00zł, 
− nadwyżki środków budżetowych za 2010r    47.394,59 zł. 
Rozchody Gminy zaplanowano w wysokości  2.952.442,00 zł, wykonano w  83,6 % tj. w 
kwocie  2.467.001,16 zł. Rozchody dotyczą spłat zaciągniętych  pożyczek i kredytów  zgodnie 
z umowami zawartymi z bankami komercyjnymi,  oraz Wojewódzkim Funduszem Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej. 
Wynik Finansowy Gminy  na 31.12.2011 roku występuje deficyt  budżetowy  Gminy w 
wysokości  78.588,28 zł. Deficyt został pokryty z zaciągniętych kredytów. 
Zadłużenie gminy z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów wynosi 7.937.540,- zł.   
Wszystkie zobowiązania gminy dotyczące zaciągniętych kredytów spłacane są zgodnie z 
zawartymi umowami. Gmina posiada należności wymagalne na kwotę 1.108.212,60 zł.  
Należności te powstały z tytułów dostaw usług dla ludności świadczonych przez Zakład 
Budżetowy „Pomezania „ w Ryjewie w wysokości 129.695,00 zł oraz z zaległości w 
podatkach i opłatach oraz pozostałych dochodach gminy na kwotę 978.517,60 zł. Gmina nie  
posiada zobowiązań wymagalnych. 
 
Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
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b. Przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie 
opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Ryjewo za 2011 rok; 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. Opinia 
ta stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

c. Przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu za 2011 r.  

Przewodniczący Rady: Proszę o przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie 
wykonania budżetu za 2011 r. Przewodniczącego  Komisji Rewizyjnej.  
 
Radny Zbigniew Reducha: Komisja Rewizyjna na posiedzeniach w dniach 07.05.2012 r. oraz 
16.05.2012 r. kierując się kryteriami: legalności, rzetelności, gospodarności i celowości 
rozpatrując w szczególności sprawozdanie z wykonania budżetu za 2011 roku, sprawozdanie 
finansowe za 2011 rok, informację o stanie mienia Gminy Ryjewo, opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Gdańsku dotyczącą sprawozdania z wykonania budżetu oraz informacji o 
stanie mienia Gminy Ryjewo, protokoły kontroli komisji Rady Gminy Ryjewo odnoszących 
się do zagadnień związanych z wykonaniem budżetu za 2011 rok, dokonała oceny wykonania 
budżetu Gminy Ryjewo. Komisja Rewizyjna nie wnosi uwag do przedstawionego 
sprawozdania i ocenia pozytywnie działania Wójta Gminy Ryjewo w zakresie realizacji 
wydatków budżetowych w 2011 roku. 
 
Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
d. Dyskusja; 
 
Radny Andrzej Barcik: Uważam, że budżet wykonany został na miarę możliwości naszej 
gminy, która nie jest gminą zamożną. Działamy tak naprawdę w oparciu o różnego rodzaju 
dotacje. Wpływy finansowe są coraz mniejsze a wymagania wobec samorządu są coraz 
większe. Wiemy, że nie możemy spodziewać się cudów tym bardziej, że wpływy z podatków 
są coraz mniejsze. Przedstawiona opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej jest  pozytywna 
więc to też świadczy o tym, że budżet ten wykonany został prawidłowo. 
 
Radny Zbigniew Reducha: Należy dodać, że w naszym budżecie, co wyraźnie podnosiła 
Komisja Rewizyjna, problemem jest nieściągalność i stale rosnące zaległości podatkowe. 
Mamy zaciągnięte kredyt, na ogromne inwestycje, które były realizowane. Kredyty te 
spłacamy i należy się ukłon w stronę włodarzy, że są w stanie zapanować nad całym budżetem. 
Musimy jednak zwrócić uwagę na wszystkie zaległości tym bardziej, że teraz rozpocznie się 
przejęcie Zakładu Budżetowego „Pomezania” a wiemy, że i zaległości Zakładu zostaną 
przejęte. 
 
Przewodniczący Rady:  Powinniśmy zrobić coś by wpływy z podatków były większe. W 
zeszłym roku mieliśmy problemy z zamknięciem budżetu. Jakoś wspólnymi siłami udało się 
budżet ten zamknąć i musimy przyznać, że przy tak małych środkach udało się nam oddać do 
użytku budynek szkoły w Ryjewie jak również utrzymać dalej Szkołę Podstawową w 
Straszewie. Dużo rzeczy dzieje się w Sołectwach, ustaliliśmy z Wójtami, że nie tylko Ryjewo 
jest ważne, mniejsze miejscowości w miarę możliwości również się rozwijają. W zeszłym roku 
powstało kilka placów zabaw i dalej planowane są mniejsze inwestycje. Zdajemy sobie sprawę 
z tego, że 2013 rok będzie dla nas prawdopodobnie jeszcze trudniejszym rokiem, ale tak jak 
już zostało dziś powiedziane, my cudów nie oczekujemy, ale musimy przyjąć postawę  takiego 
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rozsądku  i szczególnie zwrócić uwagę na podatki, do których będziemy podchodzić bardzo 
ostrożnie na korzyść społeczeństwa, mieszkańców.  
 
e. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Ryjewo za rok 2011. 
 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady po czym  wystąpił z pytaniem do radnych o 
ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 13 , przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XVIII/120/12 Rady Gminy Ryjewo 
z dnia 26 czerwca 2012 r. w sprawie  rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Ryjewo za rok 2011. Uchwała stanowi 
załącznik Nr 7 do protokołu. 
 
Ad.5.  Głosowanie w sprawie  absolutorium dla Wójta Gminy Ryjewo: 
 
a. Przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Ryjewo w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo; 
 

Przewodniczący Rady: Proszę o przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie 
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo, Przewodniczącego Komisji.  
 
Radny Zbigniew Reducha: Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy  Ryjewo w sprawie  
udzielenia  Wójtowi   Gminy  Ryjewo absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy w 2011 
r. Na podstawie art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 
(Jednolity tekst: Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 z późniejszymi zmianami), art. 270 ust.3 
ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. Nr 157, poz. 1240 z późn. 
zm.), §  32 Statutu Gminy Ryjewo i § 2 ust. 2 Regulaminu Komisji,  Komisja Rewizyjna Rady 
Gminy po rozpatrzeniu  na posiedzeniach w dniu 07 i 16 maja 2012 roku sprawozdania 
finansowego, sprawozdania Wójta Gminy z wykonania budżetu w 2011 r. wraz z opinią 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku, informacji o stanie mienia komunalnego, 
dokonania własnych kontroli i analiz wykonania budżetu gminy w roku 2011 i postanowiła 
ocenić sprawozdanie z wykonania budżetu w roku 2011  pozytywnie oraz złożyć wniosek o 
udzielenie absolutorium.       
 
Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
                                        
b. Przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie 

opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Ryjewo; 
 

Przewodniczący Rady odczytał pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 
wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenia  absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo.  
 
Informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 
c. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo.  
 
Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady po czym  wystąpił z pytaniem do radnych o 
ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
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W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 13 , przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XVIII/121/12 Rady Gminy Ryjewo 
z dnia 26 czerwca 2012 r. w sprawie  udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 

 
Przewodniczący Rady: Panie Wójcie proszę przyjąć gratulacje. To przyznane absolutorium, 
to nie tylko wyraz uznania, ale też sygnał do dalszej współpracy. Trzeba dodać, że mamy nadal 
do zrobienia wiele spraw o których będziemy rozmawiać. Są to sprawy mieszkańców, których 
reprezentujemy My jako radni ale i Sołtysi z którymi też często rozmawiamy i myślę, że w 
przyszłości bez dużych nakładów finansowych uda nam się plany te zrealizować.  

Pan Józef Gutowski: Dziękuje bardzo za udzielone absolutorium. Dziękuje wszystkim 
pracownikom Urzędu, dziękuję mojemu Zastępcy za to, że ten trudny  budżet w 2011 roku 
mogliśmy zrobić tak jak został on przedstawiony. Mam nadzieję, że w taki sposób w jaki 
dogadujemy się tak długo jak jestem Wójtem 14 lat, współpracując z mieszkańcami, radnymi i 
sołtysami, pokonamy również i trudności 2012 roku. Samemu tego się nie uda wykonać ale 
razem na pewno. Dziękuję bardzo.   

Przewodniczący Rady: Jest z nami obecny dziś nietypowy gość Pan Mieczysław Szewczyk, 
Prezes Gminny Ochotniczych Straży Pożarnych, który w sposób uroczysty chciałby 
podziękować jednemu z naszych radnych . 

Pan Mieczysław Szewczyk: Chciałbym w imieniu Zarządu OSP podziękować druhowi 
Andrzejowi Barcik za dobrą dotychczasową współpracę i za szerzenie wśród młodzieży 
szkolnej wiedzy pożarniczej.  

Radny Andrzej Barcik:  Dziękuję bardzo również za tą współpracę.  

Przewodniczący Rady: Korzystając z okazji obecności Pana Prezesa chciałbym Państwa 
poinformować, iż w miniona sobotę w Straszewie odbyła się uroczystość przekazania wozu 
strażackiego. Jest to już ostatni wóz strażacki przekazywany naszej jednostce. Wszystkie 
jednostki są już wyposażone z czego bardzo serdecznie się cieszymy.  

Pan Mieczysław Szewczyk: Uroczystość w Straszewie związana była z przekazaniem wozu 
strażackiego jednostce Ochotniczej Straży Pożarnej w Straszewie. Wóz ten jest w bardzo 
dobrym stanie i mamy nadzieję, że będzie on służył nam przez wiele lat. Również podczas tej 
uroczystości uhonorowaliśmy skromnymi nagrodami i statuetkami, tych, którzy pracują na 
rzecz tej jednostki.  

Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/84/11 Rady Gminy Ryjewo z 
dnia 27 grudnia 2011 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2012.  

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek – Skarbnik Gminy. Przewodniczący Rady 
wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania.  

W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 13 , przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XVIII/122/12 Rady Gminy Ryjewo 
z dnia 26 czerwca 2012 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/84/11 Rady Gminy Ryjewo z 
dnia 27 grudnia 2011 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2012.  
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Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 
 
Ad.7. Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie między sesjami. 
 
− Dnia 1 czerwca 2012 r. w Urzędzie Wojewódzkim odbyło się szkolenie dotyczące 

wykorzystywania dotacji przez jednostki samorządu terytorialnego. 
– W pierwszych dniach czerwca zostały wykonane interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji 

Rady Gminy. 
– W czerwcu zostały uzupełnione ubytki asfaltu na drogach gminnych. 
– Dnia 12 czerwca 2012 r. w Pułkowicach odbyło się zebranie wiejskie a dotyczyło projektu 

oraz wykonania wodociągu w tym sołectwie. Również tego dnia odbyła się ocena wniosków 
złożonych do Powiślańskiej Lokalnej Grupy Działania. Z terenu naszej gminy złożono 6 
wniosków. 

– Dnia 14 czerwca 2012 r. w Gminnym Ośrodku Kultury odbyło się posiedzenie Izb 
Rolniczych. W spotkaniu tym uczestniczyli wójtowie z pozostałych gmin. Zaproszeni byli 
również przedstawiciele Komisji Rolnictwa, prezesi Kół Łowieckich oraz cała Komisja Izb 
Rolniczych powiatu kwidzyńskiego. Przedstawiono zadania Kół Łowieckich, sposoby walki 
z dziką zwierzyną oraz wyszacowywanie odszkodowań za straty dla rolników. 

– Dnia 15 czerwca 2012 r. w Gilwie odbyło się walne posiedzenie zarządu jak i udziałowców. 
Zostało przedstawione sprawozdanie z działalności oraz udzielono absolutorium dla 
zarządu. 

– Dnia 18 czerwca 2012 r. odbyło się posiedzenie komisji stałych Rady Gminy, które 
omówiły sprawy wykonania budżetu za 2011 r. i zagadnienia przedstawione na dzisiejszej 
sesji Rady Gminy. 

– Dnia 22 czerwca 2012 r. została podpisana umowa z bankiem na finansowanie budowy 
parkingu przy ul. Lipowej i Grunwaldzkiej. Została również podpisana umowa na dowozy 
młodzieży szkolnej do szkół na terenie gminy. 

 
Informacja stanowi załącznik Nr 12 do protokołu. 
 
Ad.8/Ad. 9. Interpelacje i zapytania radnych. / Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 
radnych. 
 
Radna Bernadeta Łukaszewska: Kto wygrał przetarg na dowóz dzieci do szkół? 
 
Pan Józef Gutowski:  Przetarg wygrała firma Tur – Stach. 
 
Radny Andrzej Barcik:  Czy dowozy będą podzielone na dwie szkoły? 
 
Pan Sławomir Słupczyński: W specyfikacji przetargu ujęte było rozdzielenie dowozu do obu 
szkół. Do Szkoły w Straszewie dzieci maja być dowożone  w godzina od 7.30 do 7.50.  Do 
szkoły do Ryjewa dzieci dowożone są na dwie różne godziny tzn. na 7.30 i na 8.30.  Jeśli 
przewoźnik będzie wstanie pogodzić te dowozy to już jego sprawa.  
 
Przewodniczący Rady: Dyskutowaliśmy na temat dowóz wielokrotnie. To rozwiązanie, które 
teraz wybraliśmy, jest inne niż te, które stosowaliśmy do tej pory, ale mamy nadzieje, że  nie 
będzie takich sytuacji, że dzieci dowożone były do szkoły bardzo wcześnie rano.   
 
Radny Roman Szaflik: Czy wiadomo, kiedy mieszkańcy będą mogli korzystać z Internetu od 
firmy, która stawiała maszty przekaźnikowe na terenie naszej gminy? 
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Pan Sławomir Słupczyński: Wiemy, że firma rozprowadza już ogłoszenia dotyczące swojej 
oferty. Gmina ma podpisane porozumienie z firmą z Gdańska, która będzie bezpośrednim 
dostawcą usługi internetowej dla jednostek samorządu terytorialnego, która ma być dostępna  
w najbliższych dniach.  
 
Radny Jerzy Luty: Chciałbym poruszyć sprawę melioracji w miejscowości Sołtyski. Spółka 
wodna, od lat zajmuje się kopaniem i poszerzaniem rowów i nic to nie daje, powinno  być 
znalezione inne rozwiązanie. Rowy są w dobrym stanie ale jest problem z przepustami, bo od 
lat są one pozarywane. Ktoś to powinie robić a nie spycha się to na rolnika. W szczególności 
chciałbym zwrócić uwagę na trzy rowy od strony Liwy. Brzegi tych rów są wypalikowane i nie 
ma potrzeby naprawy ich. Trzeba coś zrobić z przepustami. 
 
Pan Sławomir Słupczyński: Musimy zrobić spotkanie Komisji rolnictwa dotyczące melioracji 
i uzgodnić dokładnie zakres prac. Spółka wodna przedstawiła nam kilka kosztorysów 
dotyczących prac w Mątowskich Pastwiskach i w Barcicach. Rowy szczegółowe o których Pan 
mówi utrzymywane powinny być przez rolników. Uzgodnię jak najszybciej termin spotkania 
Komisji i wtedy omówimy szczegółowo prace melioracyjne.  
 
Radny Marek Górecki: Mieszkańcy pytają o zalewisko, które po opadach deszczu tworzy się 
na ul. Słowiańskiej?  
 
Pan Sławomir Słupczyński: Na ul. Słowiańskiej nie ma odwodnienia. Widać, w którym 
miejscu jest obniżenie chodnika, jest to miejsce w którym robiona była studnia chłonna kilka 
lat temu. Jedyne co możemy zrobić, to wybudowanie drugiej studni chłonnej, ale studnie te się 
zamulają i to jest duży problem. My odmulimy tą studnię która jest i ewentualnie wykonamy 
nową. Na jakiś czas to na pewno pomoże ale nie na stałe.  
 
Ad. 10  Wolne wnioski i informacje. 
 
Radny Jerzy Luty: Chciałbym wszystkich serdecznie zaprosić na Trzeci  Powiślański Turniej 
Gmin. Jest to tradycyjnie w ostatni weekend lipca. Pierwszego dnia odbędą się różne 
konkurencje dla samorządów oraz kół wiejskich. Jest nawet taka konkurencja „Sołtys z 
powiśla”. Drugiego dnia natomiast będziemy gościć gwiazdę Paolo Cozza, który ze swoim 
zespołem będzie przygotowywał potrawy kuchni włoskiem. My trochę chcemy wrócić do 
tradycji kulinarnych naszego terenu. Bardzo serdecznie zapraszam 28-29 lipca plac przy 
budynku GOK w Ryjewie.  
 
 
Ad. 11 Zakończenie obrad. 
 
 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XVIII sesji Rady 
Gminy Ryjewo. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
                                                                                                         Przewodniczący 
                                                                                                         Rady       Gminy 
 
                                                                                                         Kazimierz Zima 


